
Reactie op het voorstel om de Kieswet te wijzigen waarbij centraal tellen van de stembiljetten in alle 
gemeenten verplicht wordt.

Ik ben tegen dit voorstel. Er is geen enkele meerwaarde om de stembiljetten de dag volgend op de 
verkiezingsdag centraal te tellen.
De meerwaarde zou eventueel aanwezig kunnen zijn als er op de verkiezingsdag helemaal niet geteld 
hoeft te worden. Maar het tellen op lijstniveau blijft bestaan!
Dus waar zit dan de winst?
Na het tellen op lijstniveau moet alles netjes, gebundeld, worden verpakt. Je moet, zoals in onze 
gemeente, vervolgens een behoorlijk aantal mensen tot je beschikking hebben om ’s-avonds alle 
noodzakelijke verkiezingsspullen op te laten halen.
De volgende dag zijn in vooral kleinere gemeenten dezelfde personen weer verantwoordelijk voor het 
inrichten van een geschikte locatie om centraal te kunnen tellen op kandidaat niveau. Ook voor het 
tellen van deze stemmen moet je over voldoende mensen/vrijwilligers/collega’s beschikken. Ook dit 
zijn in veel gevallen dezelfde personen die de dag daarvoor al op een stembureau een taak hebben 
vervuld.
Ik heb het dan nog niet eens over de extra kosten die de gemeente voor deze extra telling moet 
maken.
Al met al een slecht plan.
Het is in 2019 niet meer van deze tijd om überhaupt handmatig te tellen. Het blijft altijd de zwakste 
schakel. In het huidige digitale tijdperk waar we als overheid veel tijd, energie en geld voor vrijmaken 
is het zot om handmatig stembiljetten te tellen.
Steek dus geen energie meer in dergelijke aanpassingen, maar zet als centrale overheid alles in het 
werk voor de ontwikkeling van nieuwe stemmachines, dan wel een geautomatiseerd telproces. 

Maurik, 23-04-2019

Het verkiezingsteam van de gemeente Buren.


